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CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI BISTRIŢA 
COMPARTIMENT PREGĂTIRE DOCUMENTE, 
CONTENCIOS 
 

 
PROCES-VERBAL 

încheiat azi 29.09.2022 în şedinţa ordinară  
a Consiliului local al municipiului Bistriţa 

 
Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa se desfăşoară în 

sala de şedinţe a Primăriei municipiului Bistriţa la care participă: consilierii locali ai 
municipiului Bistriţa, domnul Turc Ioan Primarul municipiului Bistrița; domnul 
Hangan Sorin Viceprimarul municipiului Bistriţa; domnul Stan Călin Viceprimarul 
municipiului Bistriţa; domnul Găurean Florin Nicolae – Administratorul public al 
municipiului; doamna Gaftone Floare, Secretarul general al municipiului; Antoneac 
Adriana – director executiv Direcţia Educaţie, Turism; Marina Vasile – director 
executiv Direcţia Patrimoniu; Ivaşcu Lia – director executiv Direcţia Tehnică; 
Dreptate Radu – director executiv Direcţia de Asistenţă Socială; Valea Adriana – 
director executiv Direcţia Municipală de Sănătate; Frandeş Florin – director 
executiv Poliţia Locală a Municipiului Bistriţa; Sărmăşan Dan – director executiv 
adjunct Direcţia Servicii Publice; Creminea Liviu, Direcţia Servicii Publice; Răzoare 
Luca – director executiv Direcţia de Admnistrare a Pieţelor; Scurtu Nicolae – 
director executiv Direcţia Economică; Bodiu Dumitru – şef serviciu la Direcţia 
Economică; Chirleşan Nicolae – director executiv Direcţia Comunicare; Ruşti Mihai 
– şef Serviciu Relaţii Publice, Comunicare; Tărmure Gavril – director executiv 
Centrul Cultural Municipal George Coşbuc; Petruse Iulia – Centrul Cultural 
Municipal George Coşbuc; Someşan Ioan – consilierul primarului; Neamţi Raul – 
consilierul primarului; Aluaş Florin – consilierul primarului; Danci Bianca – 
consilierul primarului; Bogătean Adriana-Silvia – consilier juridic Compartimentul 
Pregătire Documente, Contencios; Cionca Terezia Tanţa – consilier 
Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Suciu Anca – consilier 
Compartimentul Pregătire Documente, Contencios; Siman Dan – Direcţia 
Comunicare; reprezentantul Societăţii Loyal SRL Bistriţa. 
 

Şedinţa ordinară a Consiliului local al municipiului Bistriţa a fost convocată 
prin Dispoziţia Primarului municipiului Bistriţa nr.482/22.09.2022, care a fost adusă 
la cunoştinţă publică în mass-media locală şi prin afişare pe site-ul primăriei. 

 
Se intonează Imnul de stat al României. 
 
Domnul preşedinte de şedinţă Brici Tiberius-Daniel face prezenţa consilierilor. 

Sunt prezenți 14 consilieri din 21 de consilieri locali în funcție. Absenţi domnii 
consilieri: Bria Dumitru Alexandru, Săcălean Oana Andreea, Radoicovici Silvia, 
Munthiu Cristiean, Elisei Radu Claudiu, Burduhos Ionel, Săsărman Lucia Augusta – 
absenţi motivaţi.  

Şedinţa este legal constituită. 
Vă anunţ că sesiunea de interpelări şi întrebări adresate executivului va avea 

loc la sfârşitul şedinţei.  
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Preşedintele de şedinţă supune atenţiei ordinea de zi care cuprinde 
următoarele puncte: 
1. Proiect de hotărâre nr.202/13.09.2022 privind aprobarea participării municipiului 

Bistrița la capitalul social al Societăţii “Aquabis” S.A. Bistrița-Năsăud, cu un 
aport suplimentar în numerar în valoare de 612.000 lei, reprezentând 6.120 
acțiuni cu valoarea nominală de 100 lei/acțiune, în vederea execuţiei lucrărilor 
de înlocuire a reţelei de alimentare cu apă pe strada Gheorghe Şincai, 
municipiul Bistriţa 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

2. Proiect de hotărâre nr.204/15.09.2022 privind aprobarea Studiului de 
fezabilitate, a indicatorilor tehnico-economici și a devizului general al 
obiectivului de investiții ”Locuințe de necesitate”, Viișoara 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

3. Proiect de hotărâre nr.205/15.09.2022 privind aprobarea Devizului General 
actualizat și a indicatorilor tehnico-economici actualizaţi pentru obiectivul de 
investiţii “Punte pietonală peste Valea Rusului” 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

4. Proiect de hotărâre nr.206/16.09.2022 pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
local al municipiului Bistriţa nr.188/20.12.2017 privind aprobarea Studiului de 
fezabilitate și a indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii 
“Reabilitare și modernizare Şcoala Gimnazială nr.1, str.Independenței nr.46” 
municipiul Bistrița 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

5. Proiect de hotărâre nr.207/22.09.2022 privind aprobarea prelungirii duratei 
contractului de închiriere încheiat în favoarea Partidului Alianţa Liberalilor şi 
Democraţilor – Filiala Bistriţa-Năsăud, având ca obiect spaţiul cu altă destinaţie 
decât cea de locuinţă, situat în municipiul Bistriţa, str.Liviu Rebreanu nr.43, în 
suprafaţă de 30,57 mp, cu destinația sediu 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

6. Proiect de hotărâre nr.208/22.09.2022 privind conferirea titlului de „Cetăţean 
de onoare al municipiului Bistriţa” Domnului prof. univ. dr. MIRCEA-GELU 
BUTA 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

7. Proiect de hotărâre nr.209/22.09.2022 privind aprobarea transmiterii în 
administrarea Serviciului public municipal „Direcţia Municipală de Sănătate 
Bistriţa” a spaţiului situat în municipiul Bistriţa, Piaţa Mică nr.16, cu destinaţia 
de sediu administrativ 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 

8. Proiect de hotărâre nr.210/22.09.2022 privind aprobarea prelungirii duratei 
contractului de închiriere încheiat cu societatea AQUABIS S.A. Bistriţa-
Năsăud, având ca obiect spaţiul proprietate publică a municipiului Bistrița, 
situat în strada Florilor (fost PT 8) în care sunt amplasate staţii de hidrofor 

- iniţiator: Primarul municipiului Bistriţa 
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- Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local 
9. Adresa Curţii de Conturi a României, Camera de Conturi Bistriţa-Năsăud 

nr.70425/22.08.2022, înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu 
nr.83689/25.08.2022 

10. Cererea doamnei Manoilă Elena din municipiul Bistriţa, înregistrată la 
Primăria municipiului Bistriţa cu nr.81255/17.08.2022 şi Nota Informativă 
nr.90185/13.09.2022 a Direcţiei Economice 

11. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al 
municipiului Bistriţa convocată de îndată în data de 17.08.2022 

12. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa convocată de îndată în data de 23.08.2022 

13. Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa 
convocată din data de 25.08.2022 

14. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa convocată de îndată în data de 31.08.2022 

15. Procesul-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului local al municipiului 
Bistriţa convocată de îndată în data de 13.09.2022 

16. Diverse 
 

Domnul primar Turc Ioan – domnule preşedinte de şedinţă, stimaţi colegi, 
pentru că s-a împlinit un an de când colegul nostru Ioan Peteleu a trecut la cele 
veşnice, vă rog să ţinem un moment de reculegere în memoria lui Nelu. 

Se păstrează un moment de reculegere. 
Cu privire la ordinea de zi, doresc să vă prezint câteva modifcări. Din cauza 

faptului că sunt prezenţi în sală doar 14 consilieri locali, iar pentru că proiectul de 
hotărâre de la punctul 6, prin are urmează să se confere titlul de Cetăţean de 
onoare al municipiului Bistriţa domnului profesor universitar doctor Mircea Gelu 
Buta are nevoie de minim 15 voturi, propune retragerea acestui proiect de pe 
ordinea de zi şi bineînţeles, îl vom include pe ordinea de zi a proximei şedinţe, 
pentru următoarea şedinţă.  

De asemenea, retrag punctul 4 al ordinii de zi, Proiectul de hotărâre 
nr.206/16.09.2022 pentru modificarea Hotărârii Consiliului local al municipiului 
Bistriţa nr.188/20.12.2017 privind aprobarea Studiului de fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru obiectivul de investiţii “Reabilitare și 
modernizare Şcoala Gimnazială nr.1, str.Independenței nr.46” municipiul Bistrița, 

Şi propun completarea ordinii de zi a şedinţei ordinare a consiliului local cu 
următoarele două puncte: 

1. Proiect de hotărâre nr.211/23.09.2022 privind rectificarea bugetului de venituri 
şi cheltuieli al municipiului Bistriţa, pe anul 2022 

-Inițiator – Primarul Municipiului Bistrița 
Aviz Comisii de specialitate reunite ale Consiliului local al municipiului Bistrița 

2. Raport cu privire la deplasarea efectuată Primarul municipiului Bistrița în 
perioada 27 – 30 august 2022 în Republica Moldova 

 
Preşedintele de şedinţă supune la vot propunerile de modificare a ordinii de zi 

prezentate de domnul primar, care se aprobă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi 
„pentru”. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot ordinea de zi în ansamblul ei, care se 
aprobă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 
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Se trece la discutarea primului punct al ordinii de zi – Proiect de hotărâre 
nr.202/13.09.2022 privind aprobarea participării municipiului Bistrița la 
capitalul social al Societăţii “Aquabis” S.A. Bistrița-Năsăud, cu un aport 
suplimentar în numerar în valoare de 612.000 lei, reprezentând 6.120 acțiuni 
cu valoarea nominală de 100 lei/acțiune, în vederea execuţiei lucrărilor de 
înlocuire a reţelei de alimentare cu apă pe strada Gheorghe Şincai, municipiul 
Bistriţa. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este 
favorabil. 

Domnul consilier Urîte Florin Radu – nu vreau să fac decât o menţiune. 
Pentru a fundamenta mai corect bugetul local pe anul 2023, că anul acesta vine şi 
frigul, solicit o şedinţă cu Aquabis în care până la urmă să stabilim mai clar pentru 
anii care urmează cum putem conlucra, adică să începem şi această inerţie de a 
colabora, să vedem ce investiţii îşi asumă, cu ce investiţii colaterale să venim, 
astfel încât într-un termen rezonabil să rezolvăm şi gestionarea apelor pluviale şi 
alte zone care mai au probleme din punctul acesta de vedere, apă-canal. Deci 
aceasta este rugămintea mea, când este posibilă o întâlnire aplicată, pentru că şi 
pentru mine este o lipsă de înţelegere şi percepţie, în condiţiile în care ei totuşi 
taxează la populaţie apa meteorică şi totuşi ei spun că nu au nici o treabă cu apa 
pluvială. Adică anumite declaraţii din punctul meu de vedere sunt de neînţeles şi 
vreau chiar să îmi aduc aportul, pentru că sunt părerea mea soluţii constructive nu 
prea scumpe cu care să rezolvăm anumite inundabile. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre în forma 
prezentată de iniţiator, care se adoptă cu 13 voturi „pentru” şi o abţinere. 

Rezultat Vot 

Da 13 

Nu 0 

Abţinere 1 

Au votat 14 

Nu au votat 0 

Absenţi 7 

Total 21 

Observaţii 

Bria Dumitru Alexandru Abs. 

Brici Tiberius-Daniel Da 

Burduhos Ionel Abs. 

Cicioc Ştefan Da 

Ciobănică Dumitru-Daniel Da 

Elisei Radu-Claudiu Abs. 

Filip Alexandru-Tudor Da 

Gaga Seica Marioara Da 

Hangan Sorin Da 

Hudrea Daniela-Maria Da 

Macarie Doina Da 

Mathe Attila Da 

Munthiu Cristiean Abs. 

Pavelean Nicolae Da 

Radoicovici Silvia-Elisabeta Abs. 

Ruşti Ionel Da 

Săcălean Oana-Andreea Abs. 

Săsărman Lucia-Augusta Abs. 

Stan Călin Da  

Stere Florentina-Ştefania Da  

Urîte Florin-Radu Da 

 
Se trece la punctul 2 – Proiect de hotărâre nr.204/15.09.2022 privind 

aprobarea Studiului de fezabilitate, a indicatorilor tehnico-economici și a 
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devizului general al obiectivului de investiții ”Locuințe de necesitate”, 
Viișoara. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 5 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este 
favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se adoptă 
în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 3 – Proiect de hotărâre nr.205/15.09.2022 privind 

aprobarea Devizului General actualizat și a indicatorilor tehnico-economici 
actualizaţi pentru obiectivul de investiţii “Punte pietonală peste Valea 
Rusului”. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este 
favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se adoptă 
în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 

 
Punctul 4 a fost retras. 
 
Se trece la punctul 5 – Proiect de hotărâre nr.207/22.09.2022 privind 

aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere încheiat în favoarea 
Partidului Alianţa Liberalilor şi Democraţilor – Filiala Bistriţa-Năsăud, având 
ca obiect spaţiul cu altă destinaţie decât cea de locuinţă, situat în municipiul 
Bistriţa, str.Liviu Rebreanu nr.43, în suprafaţă de 30,57 mp, cu destinația 
sediu. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 6 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este 
favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se adoptă în 
unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 

 
Punctul 6 a fost retras. 
 
Se trece la punctul 7 – Proiect de hotărâre nr.209/22.09.2022 privind 

aprobarea transmiterii în administrarea Serviciului public municipal „Direcţia 
Municipală de Sănătate Bistriţa” a spaţiului situat în municipiul Bistriţa, Piaţa 
Mică nr.16, cu destinaţia de sediu administrativ. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 8 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este 
favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se adoptă 
în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 8 – Proiect de hotărâre nr.210/22.09.2022 privind 

aprobarea prelungirii duratei contractului de închiriere încheiat cu societatea 
AQUABIS S.A. Bistriţa-Năsăud, având ca obiect spaţiul proprietate publică a 
municipiului Bistrița, situat în strada Florilor (fost PT 8) în care sunt 
amplasate staţii de hidrofor. 
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Proiectul de hotărâre cuprinde 7 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este 
favorabil. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre, care se adoptă 
în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 

 
Se trece la punctul 9 – Proiect de hotărâre nr.211/23.09.2022 privind 

rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al municipiului Bistriţa, pe anul 
2022. 

Proiectul de hotărâre cuprinde 12 articole şi se adoptă cu votul deschis al 
majorităţii absolute a consilierilor în funcţie. Avizul comisiilor de specialitate este 
favorabil cu următoarele amendamente: 

I.  Lista de investiții buget local – anexa nr.6 la proiectul de hotărâre 
1. La Cap.51.02 „Autorități publice și acțiuni externe”: 
-se diminuează creditele bugetare cu suma de 5 mii lei pentru obiectivul 

„Strategia locală de alimentare cu energie termică a populaţiei”; 
-se suplimentează creditele bugetare cu suma 5 mii lei pentru obiectivul 

„Consolidare și reabilitare imobil str.Gheorghe Șincai nr.2”. 
2. La Cap.80.02 „Acțiuni generale economice și comerciale”: 
-se diminuează creditele bugetare cu suma de 5 mii lei și credite de 

angajament cu 200 mii lei pentru obiectivul „Parc de specializare inteligentă”; 
-se creează poziție nouă şi se suplimentează creditele bugetare cu 5 mii lei şi 

credite de angajament cu 200 mii lei pentru obiectivul „Realizare capacități de 
producere energie electrică din SER pentru consum propriu, Municipiul Bistrița”. 

II. Lista de investiţii buget venituri proprii și subvenții -Direcția Patrimoniu 
– anexa nr.6 la proiectul de hotărâre 

1. La Cap.70.10 „Locuinţe, servicii şi dezvoltare publică” se fac 
următoarele amendamente: 

-se diminuează creditele bugetare cu suma de 55 mii lei pentru obiectivul 
„Expertiza tehnică în vederea punerii în siguranță a imobilului situat în str.George 
Coşbuc nr.11”; 

-se diminuează creditele bugetare cu suma de 25 mii lei pentru obiectivul 
„Expertiza tehnică în vederea punerii în siguranța a imobilului situat în str.Zorilor 
nr.19”; 

-se creează poziție nouă și se propun credite bugetare în suma de 80 mii lei 
pentru achiziție „Sursa UPS-160KVA-1 buc”. 

Domnul consilier Pavelean Nicolae – mi-a fost semnalat din partea unui 
cetăţean care a depus anul trecut un proiect pe bugetare participativă, faptul că v-a 
transmis câteva observaţii la proiectul de rectificare bugetară. Aş vrea să ştiu dacă 
s-a ţinut cont de aceste observaţii, mai ales în contextul în care proiectul era unul 
dintre cele câştigătoare şi încă nu este implementat, iar observaţiile dânsului sunt 
referitoare la faptul că aşa cum era scris în proiectul de rectificare acum, ar pune în 
dificultate execuţia proiectului. Mă refer la observaţiile trimise de domnul Chereji 
Florin.  

Domnul primar Turc Ioan – s-a discutat cu domnul Chereji şi eu am vorbit 
astăzi şi domnul administrator public, cred că lucrurile sunt înţelese în acest 
moment şi nu există nici un fel de piedici pentru implementarea proiectului. 
Proiectul va fi implementat. 

Preşedintele de şedinţă supune la vot primul amendament al comisiilor 
reunite, respectiv: 
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„I. Lista de investiții buget local – anexa nr.6 la proiectul de hotărâre 
1. La Cap.51.02 „Autorități publice și acțiuni externe”: 
-se diminuează creditele bugetare cu suma de 5 mii lei pentru obiectivul 

„Strategia locală de alimentare cu energie termică a populaţiei”; 
-se suplimentează creditele bugetare cu suma 5 mii lei pentru obiectivul 

„Consolidare și reabilitare imobil str.Gheorghe Șincai nr.2”. 
2. La Cap.80.02 „Acțiuni generale economice și comerciale”: 
-se diminuează creditele bugetare cu suma de 5 mii lei și credite de 

angajament cu 200 mii lei pentru obiectivul „Parc de specializare inteligentă”; 
-se creează poziție nouă şi se suplimentează creditele bugetare cu 5 mii lei şi 

credite de angajament cu 200 mii lei pentru obiectivul „Realizare capacități de 
producere energie electrică din SER pentru consum propriu, Municipiul Bistrița”. 

Se aprobă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot al doilea amendament al comisiilor 

reunite, respectiv: 
„II. Lista de investiţii buget venituri proprii și subvenții -Direcția 

Patrimoniu – anexa nr.6 la proiectul de hotărâre 
1. La Cap.70.10 „Locuinţe, servicii şi dezvoltare publică” se fac 

următoarele amendamente: 
-se diminuează creditele bugetare cu suma de 55 mii lei pentru obiectivul 

„Expertiza tehnică în vederea punerii în siguranță a imobilului situat în str.George 
Coşbuc nr.11”; 

-se diminuează creditele bugetare cu suma de 25 mii lei pentru obiectivul 
„Expertiza tehnică în vederea punerii în siguranța a imobilului situat în str.Zorilor 
nr.19”; 

-se creează poziție nouă și se propun credite bugetare în suma de 80 mii lei 
pentru achiziție „Sursa UPS-160KVA-1 buc”. 

Se aprobă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 
 
Preşedintele de şedinţă supune la vot proiectul de hotărâre cu propunerile de 

modificare aprobate şi se adoptă în unanimitate, respectiv cu 14 voturi „pentru”. 
 
Se trece la punctul 10 de pe ordinea de zi, Adresa Curţii de Conturi a 

României, Camera de Conturi Bistriţa-Năsăud nr.70425/22.08.2022, 
înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu nr.83689/25.08.2022 

Preşedintele de şedinţă anunță că se ia act de către consiliul local de 
conținutul documentelor de la Camera de Conturi Bistrița Năsăud 

 
Se trece la punctul 11 de pe ordinea de zi, Cererea doamnei Manoilă 

Elena din municipiul Bistriţa, înregistrată la Primăria municipiului Bistriţa cu 
nr.81255/17.08.2022 şi Nota Informativă nr.90185/13.09.2022 a Direcţiei 
Economice 

Preşedintele de şedinţă, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Știți despre ce 
e vorba, cererea doamnei Manoilă, răspunsul primit de la Direcția de Impozite și 
taxe din Direcția economică. O să aprobăm următorul aviz (al Comisiilor reunite ale 
Consiliului local): Se avizează favorabil însușirea punctului de vedere formulat de 
Direcția economică în Nota Informativă înregistrată cu nr.90185/13.09.2022. Știți 
despre ce este vorba, ați văzut în Adresa trimisă de la Direcția de Impozite și Taxe. 
O să votăm întâi avizul, da, după care o să votăm – nu, atât, numai avizul. Ne 
însușim cererea doamnei. Votând de fapt adresa Direcției, votăm de fapt ceea ce a 
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spus Direcția de Impozite și Taxe, că nu se poate. Răspunsul îl cunoașteți, că nu 
se poate pune în aplicare ceea ce a cerut ea. Da? OK, vot, vă rog.   

Rezultatul votului: Cu 14 voturi ”pentru”, în unanimitate, Consiliul local și-a 
însușit punctul de vedere din adresa Direcției de Impozite și Taxe din Direcția 
Economică, privind cererea doamnei Manoilă din municipiul Bistrița.  

 
Se trece la punctul 12 de pe ordinea de zi, Procesul-verbal al şedinţei 

extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa convocată de îndată 
în data de 17.08.2022 

Președintele de ședință supune la vot procesul verbal și se aprobă cu 14 
voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 

 

Se trece la punctul 13 de pe ordinea de zi, Procesul-verbal al şedinţei 
extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa convocată de îndată 
în data de 23.08.2022 

Președintele de ședință supune la vot procesul verbal și se aprobă cu 14 
voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 

 

Se trece la punctul 14 de pe ordinea de zi, Procesul-verbal al şedinţei 
ordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa convocată din data de 
25.08.2022 

Președintele de ședință supune la vot procesul verbal și se aprobă cu 14 
voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 

 
Se trece la punctul 15 de pe ordinea de zi, Procesul-verbal al şedinţei 

extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa convocată de îndată 
în data de 31.08.2022 

Președintele de ședință supune la vot procesul verbal și se aprobă cu 14 
voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 

 
Se trece la punctul 15 de pe ordinea de zi, Procesul-verbal al şedinţei 

extraordinare a Consiliului local al municipiului Bistriţa convocată de îndată 
în data de 13.09.2022 

Președintele de ședință supune la vot procesul verbal și se aprobă cu 14 
voturi ”pentru”, unanimitatea voturilor consilierilor prezenți. 

 
Raportul nr.95350/28.09.2022 cu privire la deplasarea efectuată Primarul 

municipiului Bistrița în perioada 27 – 30 august 2022 în Republica Moldova 
Se ia act 
 
Prezentarea Obiecțiilor de legalitate ale Secretarului general al 

municipiului Bistrița nr.87551/10/07.09.2022 la Hotărârea nr.198/31.08.2022 a 
Consiliului local al municipiului Bistrița, privind aprobarea închirierii de către 
municipiului Bistrița a imobilului, construcție și teren aferent, situat în 
municipiul Bistrița, strada Cerbului nr.17, proprietatea numiților Tomoioagă 
Ioan și Tomoioagă Daniela Dorina, cu destinația de grădiniță și Răspunsul 
Instituției Prefectului la Obiecțiile secretarului general la Hotărârea 
nr.198/31.08.2022. 

Președintele de ședință, domnul Consilier Brici Tiberius-Daniel: V-am explicat 
despre ce esre vorba, în ședința de ieri. Probabil că deja ați citit-o, ați văzut despre 
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ce este vorba în ea. Dacă sunt alte intervenții pe marginea răspunsului, vă rog, 
acum. Dacă nu, o să trecem la sesiunea de intervenții, interpelări, întrebări 
adresate executivului. Da, domnul Pavelean, vă rog! 

 
SESIUNEA DE ÎNTREBĂRI ȘI INTERPELĂRI  
 
Domnul consilier Pavelean Nicolae: Da, mulțumesc! Patru întrebări aș dori să 

vă adresez, domnule primar. Prima problemă, referitoare la noua stație de 
asfaltare, un proiect pe care multă lume îl aștepta, și în special bistrițenii care 
locuiesc pe străzi de pământ și, pe timp de vară, în special, se confruntă cu praful 
pe străzi și își pot și deteriora mașinile circulând pe acolo. Din păcate acest proiect 
are, în acest moment, un final demn de criticat, pe bună dreptate, și în contextul în 
care Primăria municipiului Bistrița a luat și o amendă, de la Garda de Mediu, de 
50.000 lei, aș dori să ne explicați, domnule primar, cum se poate ca în Primăria 
Bistrița, în condițiile în care departamentele responsabile au directori, au șefi de 
servicii, plătiți nu cu salarii foarte mici, cum se poate să ajungem într-o astfel de 
situație și dacă ați trecut la o investigație pentru a determina cine sunt cei 
responsabili pentru acest prejudiciu. Pentru că nu este corect și nu este drept ca 
bistrițenii să plătească pentru o asemenea greșeală și pentru un prejudiciu cauzat 
de cei care sunt plătiți să fie responsabili pentru a-și face treaba. A doua problemă, 
din localitatea componentă Unirea, o localitate, una din cele mai mari localități 
componente ale municipiului Bistrița, oamenii de acolo mi-au transmis o problemă 
mai mult decât evidentă, faptul că nu dispun de un parc cu spațiu de joacă pentru 
copii. Aș dori să vă întreb dacă aveți în vedere un asemenea proiect, pentru 
localitatea Unirea, și dacă nu aveți în vedere aș vrea să vă spun de pe acuma că 
vă solicit, pentru anul viitor, pentru bugetul anului viitor, să cuprindem un asemenea 
obiectiv de investiții pentru localitatea Unirea. Tot din localitatea Unirea, un grup de 
cetățeni mi-a semnalat faptul că pe strada aerodromului încă nu dispun de apă la 
casele noi construite sau cumpărate, dacă aveți cunoștință de problema asta și 
care ar fi cauza și dacă puteți să ne spuneți pe când s-ar putea rezolva, oamenii 
așteaptă să dispună de apă la robinet. Și, ultima problemă, în ceea ce privește 
inundațiile din oraș, la orice mică ploaie, știți că în multe zone ne confruntăm cu 
această problemă, aș dori, domnule primar, să vă rog, când vă plimbați prin 
municipiul Bistrița, dacă aveți răbdare, să vă uitați la gurile de colectare a apelor 
pluviale pe unele străzi, nu generalizez, nu toate, dar unele sunt parțial colmatate 
sau chiar total colmatate, și am văzut cazuri când chiar din gurile de colectare a 
apelor pluviale a crescut deja iarba, ca să vă dați seama despre ce vorbim. Lăsând 
la o parte disputele cu Aquabis, cine e responsabil de colectarea apelor pluviale, 
rețelele de colectare a apelor pluviale, Primăria sau Aquabis, aș vrea să vă întreb 
cine este responsabil din Primăria municipiului Bistrița pentru mentenanța acestor 
guri de colectare a apelor pluviale și dacă veți dispune rezolvarea acestor 
probleme. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, 
mulțumim! Mai este cineva? Doamna Stere. 

Doamna consilier Stere Florentina Ștefania: Da, mulțumesc! Legat de acele 
străzi, de asfalt, era și întrebarea mea, prima dintre ele, care este stadiul lucrărilor. 
Știu că au fost alocați niște bani pentru asfaltarea acestor străzi, și multe dintre ele 
nu au intrat. Știu că nu avem stația de asfalt funcțională, însă cred că se puteau 
face lucrări cu acei bani, în varianta în care au fost făcute până acum. Deci, care 
este stadiul lucrărilor, câte străzi au fost asfaltate până în prezent? Știu locuitori de 
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pe aceste străzi de pământ care încă așteaptă aceste lucrări. Este primul punct. Pe 
urmă, al doilea punct ar fi spațiile amenajate în vară, în parcul mare, pentru 
mișcare. S-au instalat pe spațiul verde niște aparate, din punctul meu de vedere 
total nefuncționale și nepotrivite pentru a face mișcare, cred că pentru adulți au fost 
gândite. Nu știu dacă ați observat, a plouat foarte mult, e plin de noroi, acel spațiu 
verde este distrus în totalitate. Ce măsuri veți lua pentru ca acele spații să poată fi 
folosite până la primăvară? Respectiv, mai este o parte de aparate, în capătul 
parcului, către magazinul Lidl, unde este o suprafață artificială, care nu este umedă 
și nu se umple de noroi. V-ați gândit la acest aspect? Pentru că în acest moment 
toate acele aparate pe care le-ați instalat sunt nefuncționale, spațiul verde a fost 
distrus și este plin de noroi. Deci practic este o investiție total nefolosită de către 
cetățeni în acest moment. La fel, în parc a fost instalată acea trambulină de tip 
bungee jumping, care, din punctul meu de vedere, la fel, este o investiție absurdă, 
din banii noștri. Au fost două luni sau trei luni, cât a fost funcțională, acum nu mai 
este funcțională, a fost închisă. Nu știu dacă v-ați gândit să o ridicați sau ce se va 
întâmpla cu ea până la primăvară. Și, la fel, faptul că pentru a putea fi folosită erau 
blocați și personal din Poliția Locală, și de la SVSU, deci oameni care stăteau lângă 
acei copii, pentru a nu se întâmpla accidente. Bineînțeles, întrebarea era legată și 
de trenuleț, ce s-a întâmplat cu el și ce se va întâmpla cu el și investiția făcută. 
Mulțumesc!  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberiu Daniel: Da, mulțumim! 
Mai sunt și alte întrebări? Da, domnul Urîte. 
 Domnul consilier Urîte Florin Radu: Eu vreau doar să fac câteva precizări, și 
în primul rând domnului Pavelean. Domnul Pavelean lucrează la Leoni, ca și mine, 
în cabluri, deci într-o fabrică privată. Să nu spuneți că nu aveți nici o problemă cu 
aprovizionarea componentelor auto, pentru că haideți să recunoaștem, de când s-a 
cam blocat traficul pe China și de când un container a ajuns de la 1800 de euro pe 
un container de 40 de țoli, cum se cheamă, la 20.000 de lei, a devenit o problemă 
aprovizionarea cu componentele auto. Noi avem, pot să vă spun de la mine din 
firmă, livrare care trebuia să vină în ianuarie, prima dată în septembrie anul trecut, 
două tiruri nu au venit nici până acuma. Și acum avem o promisiune pentru anul 
viitor, în 2023. Motivând că din cauza dependenței, unii de Ucraina, alții pentru 
componente din China și așa mai departe. Deci, haideți să nu dramatizăm. În altă 
ordine de idei, păi eu am o problemă cu această amendă de la mediu, în condițiile 
în care -să o dăm la fier vechi pe aia, să venim cu una nouă, modernă, care asigură 
și o calitate mai bună și evident o viteză de reacție la asfaltarea drumurilor – nu mai 
e bună și trebuie să îi amendăm. Pe bune dacă eu mai înțeleg cum conlucrează 
instituțiile astea, știți cum e, fiind tot de stat. Deci, cam asta am vrut să spun, că 
totuși să fim raționali, cu războiul de lângă noi, cu se s-a mai întâmplat în ultima 
perioadă în lume și să înțelegem că nici nu e mare întârzierea dacă e doar de 5- 6 
luni. Eu am de trei ani și nu pot să fac nimic. Ne-au spus și rambursare banilor, 
cacă vrem, dar am nevoie de tiruri. Mulțumesc! 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Mai sunt și 
alte întrebări? Atunci o să îl rugăm pe domnul primar să răspundă. 

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: în legătură cu stația de asfaltare sau 
pentru producerea mixturilor asfaltice, săptămâna viitoare voi comunica un punct 
de vedere, să spunem, ferm, legat de problema pe care o avem, din punct de 
vedere al Agenției de mediu. Nici pomeneală, domnule consilier, nu discutăm 
despre un final. Dimpotrivă! Vom rezolva problema, într-un mod sau altul. Sunt mai 
multe scenarii de lucru. Cineva a greșit, este limpede și, categoric, cine a greșit, pe 
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lanț, va trebui nu doar să dea explicații, vot suporta și sancțiuni, care pot fi 
disciplinare, pot fi pecuniare, dar deocamdată dați-mi voie să nu spun mai multe 
lucruri. Suntem într-un proces instituțional, interinstituțional și, prin colaborare cu 
Agenția de Mediu, inclusiv la nivel național, pentru identificarea soluției prin care o 
stație nouă, mult mai puțin poluantă decât stația veche, să poată fi pusă la treabă. 
Vă asigur că nu s-a pierdut timp. Adică, până în momentul de față, s-a lucrat la 
stație. Deci, chiar dacă nu am fi întâmpinat această problemă, de natură tehnică, 
mai degrabă de natură juridică și formală, tot nu am fi putut asfalta, pentru că, ceea 
ce spune domnul Florin Urîte este cât se poate de real. Am avut întârzieri mari, în 
primul rând din cauza furnizării sau întreruperii furnizării de fier, de tablă. Fabricile 
de la care producătorul importă tabla și fierul sunt în Ucraina. Și s-au produs o serie 
întreagă de perturbări, din cauze pe care le cunoaștem cu toții. Deci vreau să îi 
asigur pe bistrițeni că nu discutăm despre un final ci despre identificarea soluției 
formale, prin care această stație, care este gata, aș putea spune, care este gata în 
acest moment, s-au făcut și probe la rece, să poată să fie pusă la treabă. În ceea 
ce privește locurile de joacă din Unirea, avem în vedere realizarea a două 
amenajări de genul celor despre care ați vorbit. Una pe proiectul denumit perdele 
verzi, Unirea Viișoara, un loc de joacă de dimensiuni mai reduse, dar vrem să mai 
amenajăm și un teren generos de joacă, acolo unde ne-am fi dorit să construim o 
creșă. Dar, din păcate, tot problemele de mediu ne-au împiedicat. Pentru un loc de 
joacă, pentru amenajarea unui loc de joacă nu avem probleme, sau pe perimetrul 
respectiv.  
Problema apei pe strada aerodromului e pe punctul de a fi rezolvată, e o chestiune 
de zile. Deci probabil chiar astăzi se semnează procesul verbal de recepție, nu, 
doamnă director? Da, după care vom transmite rețeaua Aquabis și oamenii vor 
putea să încheie contracte și să beneficieze de apă.  
Gurile de ploaie, nu am pretenția că arată bine, sigur, că vedem, starea lor ar putea 
să fie mai bună, dar problema este una de fond, orașul nu are în acest moment un 
sistem de captare a apelor pluviale, decât în foarte mică măsură. Câteva zone, 
puține, din oraș, beneficiază de sisteme de captare a apelor pluviale. Nu mă refer la 
apa de ploaie care se duce în menajer și care ridică presiunea în conducte și 
oamenii au de suferit, fie că le iese în beciuri, fie că se inundă străzi. E o problemă 
sistemică, care nu poate fi rezolvată decât printr-un amplu proces de investiții. Iar în 
discuțiile pe care le avem cu Aquabis sigur că tratăm și această problemă. Noi, ca 
și municipalitate, ne-am făcut treaba pe strada Mihai Viteazu, vreau să fiu foarte 
bine înțeles. Și o spun răspicat, deci primăria și-a făcut treaba. Acum și Aquabis a 
mai mișcat ceva și situația este mai bună decât era înainte sau sensibil mai bună 
decât era înainte. Dar știm că sunt zone critice în oraș care atunci când plouă au de 
suferit. Au de suferit cetățenii și categoric se inundă străzi. Un proces investițional , 
dar care până la urmă trebuie să țină cont și de statutul care îl are municipalitatea, 
în ADI, în raporturile cu Aquabis, pentru că 80% din cifra de afaceri a Aquabis este 
asigurată de consumatorii casnici și industriali economici din municipiul Bistrița. De 
aceea eu cred că ADI și Aquabis trebuie să reevalueze, să își reevalueze relația cu 
cetățenii din Bistrița, care dau portanță unei afaceri. Vorbim despre o afacere, nu?  
Doamna Stere, doamna consilier Ștefania Stere, ne întreabă câte străzi am 
asfaltat. Vă referiți la reparații, probabil. Sau la investiții. Păi, vedeți ce se întâmplă 
în oraș. Doamnă consilier, nu suntem într-o eroare atât de mare, încât, pe de o 
parte, să tragem, să finalizăm stația de asfaltare, iar pe de altă parte să cumpărăm 
asfalt, ca să asfaltăm niște străzi de pământ, nu puține. Sunt zeci de străzi de 
pământ, chiar sute dacă e să ne uităm la situația statistică din Bistrița. Procesul de 
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asfaltare se va produce după un plan pe care l-am gândit, intenționăm să mergem 
de pe capitolul reparații, adică nu investiții, pentru că investițiile durează mult, costă 
mult și durează mult. Așa cum am observat că se întâmplă în orașe cu o bună 
administrație, de câteva mandate, au continuitate, vom face exact și noi același 
lucru, adică vom asfalta străzi de pământ în municipiul Bistrița. Adică de pământ 
este impropriu spus, pentru că s-au pus pe străzile acestea, prin cumul, probabil 
milioane de tone de piatră în ultimii zeci de ani. A, da, bineînțeles, sigur se lucrează 
la Dinu Lipatti, a fost asfaltată Simfoniei și nu numai, dar fondul întrebării l-am 
înțeles, dumneavoastră vă referiți la demararea unui proces amplu de asfaltare a 
străzilor de pământ. Vom face acest lucru dar cu stația noastră. Pentru că de aceea 
am băgat câteva milioane în ea.  
Doamnă consilier, am spus-o puțin mai devreme, chiar dacă nu am fi avut această 
problemă, legată de partea legală, de partea formală, de relația cu Agenția de 
Mediu, oricum lucrările la stație s-au finalizat acum, zilele acestea, deci nu am fi 
putut face mai mult decât s-a făcut. Lucrăm pe investiții, vedeți că tot orașul este un 
șantier. Am reușit să deschidem școli înainte de debutul școlii, când nu mai credea 
nimeni. Adică nu se poate spune că în municipiul Bistrița nu se lucrează. În câteva 
zile vom trage stratul de uzură pe Grigore Bălan, pe Șincai și vom avea un 
carosabil nou. În luna octombrie vom asfalta Tărpiului, pe toată zona de pământ. 
Adică nu discutăm despre lucruri mici, dimpotrivă. Vorbim despre investiții majore, 
despre investiții pe care oamenii le așteaptă de foarte mulți ani de zile. Vă rog! 
 Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, domnule 
Pavelean. Vă rog, doamna Stere. 
 Doamna consilier Stere Florentina Stefania: Domnule primar, știu ce lucrări 
se fac și nu cred că ar trebui să batem din palme că se asfaltează Tărpiului, cred că 
era normal să se întâmple lucrul acesta. Eu întreb de acea listă de străzi, denumite 
de pământ, despre care am discutat la începutul anului, că vor fi asfaltate în acest 
an. Am oameni care m-au întrebat când se va întâmpla acest lucru. Întrebarea 
este: când estimați că se va întâmpla acest lucru? Era foarte simplu. ȘI rugămintea 
este să răspundeți la întrebare, nu să trecem la alte străzi, care sunt asfaltate sau 
pe care le-ați făcut. Toată lumea vede că Bistrița e un șantier și toți resimțim acest 
lucru. Era o întrebare simplă. Mulțumesc! 

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Nu știa nimeni, în 23 februarie, că 
va începe războiul în Ucraina, să fim serioși. Vom lucra cu stația nouă de asfaltare 
atâta timp cât vremea va mai permite. Eu îmi doresc să o putem face și în acest an, 
pentru că undeva, până la jumătatea lunii noiembrie, în principiu, dacă vremea nu 
se răcește foarte tare, se poate lucra. Important este să găsim soluția legală pentru 
a-i da drumul și mă refer la raporturile cu Agenția de Mediu, pentru că altminteri să 
știți că stația este una cât se poate de performantă, că cei care sunt în măsură să 
evalueze din punct de vedere tehnic această stație, toți au spus că am făcut o 
alegere bună.  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Domnul 
Pavelean, încă odată. 

Domnul consilier Pavelean Nicolae: Pentru clarificare, tot referitor la stația de 
asfalt, înțeleg că Garda de Mediu a dispus, pe lângă cei 50 de mii de lei amendă, și 
demontarea stației de asfalt.  

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Da, această amendă în mod 
categoric.   

 
Ședința - partea II a înregistrării 
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Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: regula ca piesele de fitness, care 
sunt destinate într-adevăr adulților, nu copiilor, se pun pe spațiul verde, în foarte 
multe orașe din România și din Europa. Sigur că atunci când plouă se mai face și 
puțin noroi. Dar numai noi avem, cumva, o rezervă în a ne atinge de spațiul verde. 
Am văzut în multe orașe, chiar din țară, oamenii își pun pătura, pe spațiul verde, în 
parc. N-au o problemă în a merge pe spațiul verde. Spațiul verde nu este ceva de 
care să fugi, la care doar să privești, e ceva de care să te și bucuri. Deci faptul că 
s-au montat aceste piese acolo, din punctul meu de vedere, este cât se poate de 
corect. Vă invit, nu acuma, că plouă, când se face vreme bună, cel mai probabil din 
primăvară, pentru că, totuși, suntem în luna octombrie, să vedem câți oameni se 
folosesc de aceste piese. De câte ori am trecut prin parc, de atâtea ori am văzut 
zeci de oameni folosind aceste piese. Mai mult decât atât, trambulina a fost folosită 
de mii de copii iar trenulețul la fel. Am dat publicității chiar și o cifră, 7000, în jur de 
7000 de copii au folosit trenulețul Thomas, care se va reîntoarce în parc, îi asigur 
pe toți cei care îl așteaptă. Deci se fac lucruri. Pentru că ani de zile am știut doar să 
montăm tobogane, sau, știu eu, balansoare. Acuma venim și cu altceva. Și, nu știu, 
dumneavoastră ați fost în parc atunci când a fost cald? I-ați văzut pe copiii aceia 
care stăteau împreună cu părinții la coadă, câte o oră, două, ca să ajungă să 
folosească trambulina? A spune că nu are trecere e... iertați-mă, incorect profund. 
Și nu facem politică.  

Doamna consilier Stere Florentina Ștefania: Dacă îmi permiteți, da, domnule 
primar, trec prin parc în fiecare zi, de aceea v-am și întrebat de acele spații, pentru 
că chiar ieri am trecut pe acolo, dacă ați trece și dumneavoastră – ați văzut că este 
plin de noroi, că de foarte multă vreme este plin de noroi. Nu am spus să nu ne 
folosim de spațiul verde, ci să-l folosim în... să-l folosim!  Nu am spus că nu au fost 
folosite trambulina sau trenulețul ci v-am întrebat dacă sunt rentabile aceste 
investiții, la fel și cu aceste aparate de fitness, dacă sunt funcționale și dacă sunt 
rentabile. La asta m-am referit, pentru că în acest moment toate investițiile făcute în 
această vară nu mai pot fi folosite până la anul, în aprilie – mai. Deci practic 7 luni 
pe an aceste investiții nu sunt folosite. De fapt asta era întrebarea. Și nu spun să 
nu facem, dar să fie făcute lucruri care să poată fi folosite mai mult timp în perioada 
anului. La asta m-am referit! Mulțumesc!  

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Mă rezum prin a vă spune că în 
materie de agrement rentabilitatea nu se calculează pecuniar. După cum știți am 
pus și trambulina la dispoziție și trenulețul la dispoziție cu titlu gratuit, pentru că așa 
mi s-a părut corect. Nici trotuarele nu aduc rentabilitate dar avem nevoie de 
trotuare.  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Domnul Urîte! 
Domnul consilier Urîte Florin Radu: Da, și eu i-aș fi spus doamnei, dacă tot 

ați completat, că sunt afaceri care merg preponderent numai în sezon și cu 
rentabilitate foarte bună. La fel e și litoralul și zona montană. Deci, haideți că, 
părerea mea, să ...dacă nu facem - de ce nu facem, dacă facem - de ce le facem, 
știți, cam așa e.  
Dar, aș reveni, domnul Pavelean, vă rog să fiți mai atent. Nu știu de unde ați înțeles 
tenta politică. Că ieri, la o ședință de comisie, eu dădeam niște exemple și mi s-a 
spus că cer lucruri ilegale. Astăzi dumneavoastră spuneți că dau o tentă politică. 
Nu dau o tentă politică dar, din păcate, în unele instituții, sunt unii care citesc și 
virgulele și alte lucruri. Eu vă dau un exemplu. Dacă, de exemplu, stația veche ar fi 
intrat într-un, știți dumneavoastră foarte bine ce înseamnă o reparație capitală, să 
înțeleg că ne trebuia un aviz de mediu? Dacă noi am fi votat să recondiționăm 
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stația respectivă, și, vorba aia, trebuia să o desfacem toată, să o gresăm, să 
schimbăm rulmenți, curele, naiba știe, să o vopsim, chiar umblam și cu soluții 
chimicale. Să înțeleg că ne trebuia aviz? Vedeți? Trăim într-o țară cu extrem de 
multe absurdități, din punctul ăsta de vedere. Adică înlocuim o stație veche, 
poluantă, adică s-a luat decizia să venim cu una performantă, cu viteză de lucru și 
cineva de la mediu a spus că n-am fi  respectat... mi se pare, sincer... 
Și chiar am vrut să solicit, că până să stabilim vinovăția cuiva din interior, nici nu 
știu cine trebuia să se ocupe, chiar solicit și eu, și dacă e cazul, vot, să ne apărăm 
în instanță pe o asemenea interpretare a mediului, a Gărzii de Mediu. Adică chiar 
să contestăm așa ceva, că mi se pare o aberație. Și chiar sunt curios să văd cum 
interpretează și presa, presa care vede constructiv dezvoltarea unui oraș. Pentru 
că, până la urmă, de aici să plecăm. Vă dau una neperformantă, zeci de ani și nu 
am văzut pe multă lume reclamând, când cu lopata se făceau asfaltările prin 
Bistrița, și cu, tot așa, se polizau niște găuri și supă aia se puneau, care erau luate 
de primele. Acuma, când vrem să facem, pentru că, uitați, știu că unora nu le place, 
că astăzi s-a început de la o cotă serioasă, de a renova Grigore Bălan sau Șincai, 
că plecăm de la fundație, ca lumea, că refacem rigole, că ne-am asumat o investiție 
în locul Aquabis-ului, să rezolvăm și canalizarea, să nu fie din nou săpate 
drumurile, știu că, când facem lucruri bune și deranjăm. Mai mult politic, e adevărat, 
și îmi asum să spun și lucrul ăsta, deși nu am vrut să dau o tentă politică. Dar, asta 
e, că cetățeni sunt și cei care ne sunt ostili nouă. Asta e, din păcate asta e 
economia, adică asta e, când sunt unii la putere, când sunt alții, unii îi contestă pe 
alții și așa mai departe. Noi aici avem obligația, că am jurat pe biblie sau unii cu 
biblia pe lângă, să gândim constructiv și să luăm deciziile corecte. Și pentru copiii 
ăia de 5 ani, vedeți, vi s-a răspuns, că vreți la Unirea spații de joacă, mă și 
gândeam, când ați pus întrebarea, dacă mai merită, în condițiile în care vom 
dezvolta și noi investiții și în Livezile, până la urmă Unirea este între Livezile și 
Bistrița, sa vorba aia, dacă nu pot avea acces, să gândim numai un transport, 
gratuit sau nu, ca să aibă acces la ce vom construi. Dar domnul primar v-a spus că 
are în vedere și anumite aspecte, din punctul ăsta de vedere. Eu aș reveni puțin și 
la Aquabis. Păi Aquabis pe factură ne facturează, și har domnului, au avut șansa 
să aibe multe ploi în două luni de zile, și să ne pună pe facturi sume considerabile, 
că iau de bună, nu știu, sondaj sau situația ANM-ului din luna precedentă, că , știți 
foarte bine, la fiecare ni se dublează de la consumul de apă și apa asta meteorică. 
De asta, ce vreau să spun domnului primar și ce solicit, că am umblat și eu prin 
lume și cât am lucrat la Teraplast am învățat, în general în România s-au învățat să 
transporte apa din punctul A în punctul B. E adevărat că 30 de ani de zile peste 
orașele vechi s-au construit orașele noi. Și evident că acele canalizări existente, la 
momentul respectiv, haideți să fim serioși, așa s-a gândit, și apa pluvială mergea în 
apa de canalizare și, vreau să vă spun, când eram consilier județean am întrebat, 
cred că de nu știu câte ori, pe domnul Șandru, dacă canalizarea în municipiul 
Bistrița rezolvă și problema apei pluviale. Și ni s-a spus că da și sunt rezerve, în 
2012. După aia am mai întrebat, în 2016, la sfârșit de mandat. Am avut, tot așa, 
întâlniri, mă rog, poziții luate de mine în CJ. Și acuma spun că trebuie făcut ceva, 
dar soluția nu e neapărat acuma să săpăm din nou drumurile și să luăm apă, 
pentru că, în zonele unde permit, dau un exemplu, am văzut că se mai face, odată, 
încălzirea globală ne aduce și alte tipuri de precipitații, haideți să recunoaștem și 
lucrul ăsta, că de la 30 -40 de litri am ajuns la, văd pe buletinul meteo, seara, 70-80 
de litri, asta e. Ne vin tornadele, și la noi. Dar, ce vreau să mai spun, că sunt soluții, 
domnule primar, și am și firme și știu, în general firmele de..., sunt parcări, sunt 
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niște caserole de plastic, una din variante, am văzut în Germania chiar și pietre, în 
care se sapă gropi, de exemplu, ca și printre copacii ăia de pe Republicii. Se 
îngroapă acele, cum să spun eu, caserole, se dă cu o pânză de filtru, se pune 
pământ, rămâne spațiu verde în continuare, și un prea plin din gurile alea de 
canalizare pot să se ducă, ca niște magazii, da, înmagazinarea apei, pluvială plus 
asta menajeră, și în momentul în care se oprește ploaia să fie redată, să reasigure 
circuitul spre zona de ... stația de epurare. Dacă mă întrebați, într-un viitor de 5-10 
ani trebuie să ne gândim și la relocarea stației. Eu chiar am propus, că aș reloca și 
stația , dar am făcut o afirmație și mi-au sărit cei dinspre Sărata, că ce vreau. Deci, 
ce să vreau, să gândim pozitiv, că asta e obligația noastră, și constructiv.  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, 
mulțumim! Doamna Gaga! 

Doamna consilier Gaga Seica Marioara: Mulțumesc, domnule președinte! 
Apropo de acele aparate de fitness din parc, domnilor colegi, domnule primar, 
vreau să vă spun că în partea de jos a orașului, în spate la ARR, dacă vă dați 
seama, acolo, în zona Casa Albă, în părculețul acela de copii, sunt montate și 
astfel de aparate de fintness, de foarte multă vreme, care oamenii chiar le folosesc. 
Deci, au nevoie de ele și vreau să vă spun că sunt oameni care stăteau la rând, 
ieșeau bunicii cu nepoțeii în părculeț și așteptau la rând să folosească acele 
aparate de fitness. Într-o zi un domn întreba, oare când o să punem și în alte spații 
de joacă astfel de aparate, pentru adulți, evident. Oamenii au nevoie de ele. Chiar 
fac mișcare. Deci, e de înțeles că lumea le folosește  totuși.  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, 
mulțumim! Domnul Pavelean! 

Domnul consilier Pavelean Nicolae: Domnule Urîte, eu rămân la părerea 
mea, și anume faptul că trebuie să facem ceva decât să nu facem nimic. Referitor 
la gurile de colectare a apelor pluviale, atunci când vedem guri de colectare în care 
crește iarba nu cred că mai are rost să ne gândim că este o problemă de fond. 
Adică dacă e colmatat până la suprafață nu are rost să ne gândim dacă e bine 
dimensionat sau nu, nu trebuie să fii specialist ca să îți dai seama de acest lucru. 
Dar, bineînțeles, decizia e la domnul viceprimar Hangan, la domnul primar, dacă 
vor să facă ceva. Poftim? A cui sunt, a cui nu sunt... înțeleg că e o dispută, că-s ale 
Aquabis-ului, că-s ale Primăriei, până una alta bistrițenii au de suferit, la fiecare 
mică ploaie, sunt zone care sunt complet inundate și impresia este că nimeni nu 
face nimic, decât să arunce vina unul pe altul. Referitor la stația de asfalt, nu cred 
că ar trebui să ne luăm ca și referință standardul creat de administrația trecută. 
Ceea ce a făcut administrația trecută, timp de 12 ani, este sub orice minim 
standard, de asta nu trebuie să ne uităm la cât polua vechea stație de asfalt. Ar 
trebui, mi-ar face plăcere să văd o evaluare a impactului de mediu pentru noua 
stație de asfalt, să vedem ce impact are avea asupra municipiului Bistrița, asupra 
aerului din municipiul Bistrița, care, dacă ne uităm peste senzorii de aer, nu stăm 
chiar bine. Și poate că ar trebui să luăm în calcul chiar relocarea stației. Chiar dacă, 
înțeleg, s-a montat, dar poate că ar fi mai bine să fie chiar mai departe de 
municipiul Bistrița. Nu știu dacă am mai văzut în alte zone o stație de asfalt atât de 
aproape de zona urbană, de zona centrală, să zic așa. Deci cred că n-are rost să 
ne raportăm la ce a fost și dumneavoastră știți mai bine, lucrăm cam în aceleași 
domenii, orice modificare facem într-un proces trebuie să o validăm într-un anumit 
fel. Trebuie să vedem niște avize de la agenția de mediu, să avem niște acorduri 
înainte de a face ceva.  
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Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: da, 
mulțumesc, domnule Pavelean! Mai sunt și alte întrebări? Domnul Mathe? 

Domnul consilier Mathe Attila: Am vrut, dar nu mai contează. Deja am trecut 
de subiect. Am vrut doar două puncte de vedere. Nu vreau răspuns. În legătură cu 
aparatele de fitness și cu stația de asfaltare. Să înțeleagă și cetățenii, pentru că am 
văzut foarte multe comentarii răutăcioase, către primărie. Eu cred că investiția asta 
a fost pentru cetățeni și pentru oraș, deci nu a fost făcută pentru nimeni altcineva. 
Cu stația nouă mă gândesc că administrația a dorit să asfaltăm mult mai mult și 
mult mai rapid, asta a fost singura intenție. Și a doua chestie, cu aparatele de 
fitness, fiind și în domeniu, eu cred că aparatele nu sunt de ajuns, nu că nu sunt 
folositoare, că și eu trec în fiecare dimineață, la șapte jumătate mă duc la servici și 
la șapte jumătate e deja plin de pensionari. Am făcut și o sesiune cu un grup de 
pensionari, într-un parc, unde sunt aparate, să le arăt cum funcționează mai exact 
acele aparate și cum să le folosească corect. Și eu chiar recomand să facem mai 
multe investiții, fiindcă orice investiție în sport e o investiție și în sănătate.  .   

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: da, mulțumim! 
Da, doamna Stere! 

Doamna consilier Stere Florentina Ștefania: Mulțumesc! Cred că nu s-a 
înțeles, de fapt, intervenția, n-am spus că nu trebuie, obligatoriu e nevoie de mai 
multe, deci de mai multe spații pentru mișcare, dar vă rog să vă duceți să vedeți 
dacă pot fi folosite. Din septembrie, de la început, nu mai pot fi folosite. Ideea era, 
și asta era și întrebarea, dacă v-ați gândit la o variantă în care să se pună o 
suprafață sintetică, în jurul lor, pentru a putea fi folosite aproape pe tot parcursul 
anului. Nu că sunt prea multe sau că nu-s... deci asta era, să le dăm în folosință în 
continuare. Pentru că acum sunt degeaba, investiția este degeaba în acest 
moment. Pentru trei luni pe an, patru luni pe an, cât timp nu plouă și este uscat. 
Doar atât pot fi folosite. La asta m-am referit. Mulțumesc! Da, domnule Urîte din 
câte știu interpelările sunt către domnul primar, nu rețineam să fiți între timp primar, 
dar am observat că tot interveniți înaintea lui. Îmi cer scuze, știu că domnul Turc 
este primar. 

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, 
mulțumim! Să îl lăsăm pe domnul primar să vorbească.  

Primarul municipiului, domnul Ioan Turc: Mulțumesc! Mă descurc, după cum 
cred că se știe. În mod evident se exagerează. Pentru ca toată lumea să fie liniștită, 
am extins spațiul de joacă din parc și urmează să fie pus covor de tartan. Pentru că 
le facem etapizat. Luăm în calcul și pentru aparatele de fitness acest lucru. N-am 
discutat în mod expres despre aparatele de fitness dar nu este nimic... mă rog, dar 
de aici până la a le contesta utilitatea, la a spune că nu sunt folosite, că sunt 
folosite nu știu câte luni, foarte puține luni, mă rog! În fine! 

Domnul Hangan Sorin, viceprimar al municipiului Bistrița: o intervenție scurtă, 
domnule președinte. Domnule coleg Pavelean, că mi-ați pomenit numele, vă promit 
că de mâine iau toate gurile de apă pluvială a rând, și ale noastre și ale Aquabis-
ului, irelevant, și dacă sunt colmatate o să le decolmatăm. Și vreau să fac o scurtă 
precizare, că mi s-a părut că nici noi nu am înțeles cu toții care e problema și nu e 
în regulă, că atunci cetățenii vor înțelege și mai puțin. În ceea ce privește această 
poveste, cu stația de asfalt, să știți că discutăm de formă, nu de altceva. Adică și 
procesul verbal și sancțiunea pe care ați pomenit-o mai departe nu are nici o treabă 
vis a vis de un impact negativ al stației sau că stația nu este performantă. Ci, pur și 
simplu, că cineva a pus pe o poziție o piesă, o parte, înainte de a avea un acord, 
formal, până la urmă. Că altfel stația veche a fost autorizată în februarie. Adică, să 
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ne înțelegem, schimbăm o Dacie din 1974 da, cu un Mercedes din 2022, cam asta 
este povestea și asta înseamnă și impactul asupra mediului, nu altul. Da, cică aia, 
nu poți să stai la mai puțin de 50 de metri în spatele ei. Cam asta este diferența 
între o instalație și cealaltă. Că unii au înțeles și că așa spune legea, 50, că la o 
instalație nu trebuie autorizație, alții au înțeles, vis a vis de o normă europeană care 
nu este coroborată cu niciuna din celelalte legi ale noastre, că n-au auzit de carta 
drepturilor omului , care spune că instituțiile de control trebuie să judece într-un 
echilibru cu scopul... adică scopul este unul public, să numai iasă oamenii din curte 
în noroi, ci să iasă în asfalt. E o altă discuție. Dar domnul primar săptămâna viitoare 
vă va lămuri pe îndelete. Așa cum i-a spus și doamnei secretar ieri, vis a vis de 
Carta drepturilor omului. Și, scurt, vis a vis de povestea, că nu are rost să o lungim, 
că nu are nici un sens, răspunsul prefecturii a fost că hotărârea noastră cu acel 
spațiu de grădiniță a fost legală, ca să nu se înțeleagă altceva.  

Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, 
mulțumim, domnule viceprimar. 

Secretarul municipiului, doamna Floare Gaftone: Eu nu vreau să înțeleagă 
Consiliul local că oprim procedura de întocmire a unui proiect de hotărâre, prin care 
să stabilim clar și transparent care este modalitatea de a închiria de pe piața liberă, 
pentru că răspunderea aparține secretarului și Consiliului local deopotrivă și nu 
Instituției Prefectului, în acest sens. Mulțumesc! 

Domnul Hangan Sorin, viceprimar al municipiului Bistrița: Vă rog să nu mai 
continuați, că nu vreau să intrăm în amănunte! 

Secretarul municipiului, doamna Floare Gaftone: Vă rog! 
Președintele de ședință, domnul consilier Brici Tiberius Daniel: Da, 

mulțumim, doamna Gaftone! Mai sunt și alte întrebări adresate executivului? Dacă 
nu, declar ședința închisă. Vă doresc o după amiază plăcută! 

 
Nefiind alte probleme de ridicat, preşedintele de şedinţă, domnul consilier 

Brici Tiberius-Daniel, declară închise lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local al 
municipiului Bistriţa din data de 29.09.2022. 
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